
   Protokół Nr XVII/2012 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 25 czerwca w lokalu Urzędu
Gminy w  Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00 i trwały do godziny 13 05  .

Do  pkt.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard 
Szczurowski  , powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji 
udział bierze 13 radnych co stanowi  87 % ustawowego składu rady , swoją 
nieobecność  w dniu  wczorajszym usprawiedliwiła radna pani Hanna  Wadas .
 W związku  z tym sesja władna jest do podejmowania uchwał .
Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia :
1.Hanna Wadas,

 1.Andrzej Zagrodzki .
Lista obecności na piśmie w załączeniu .

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do radnych czy mają uwagi 
do przesłanego porządku obrad .
Radny Sławomir Wierzba – proponuję , aby punkt 10 przełożyć jako punkt  18 a,
po odpowiedziach na zapytania radnych .
Przew. Rady Gminy – czym uzasadniamy ?
Radny Sł. Wierzba- uzasadniamy odpowiedzią na pytanie , bo przy zapytaniach 
radnych zadam Panu Wójtowi pytanie , które jest związane z tym co było na Komisji 
Chodzi  o te pieniądze  , które  nie wpłynęły z Agencji Restrukturyzacji .
Przew. Rady Gminy – czy to dotyczyłoby sprawozdania roku ubiegłego ?
Radny Sł.Wierzba – tak.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli wniosek radnego Wierzby 7 głosami za
przy 5 przeciwnych i 1 wstrzymującym się od głosu .

Radny Waldemar Szymański – chodzi mi o punkt 2 , dlaczego jest na początku ?
Protokólant – wyniknął problem przyjmowania poprawek do protokółu , zdaniem 
naszej radcy prawnej przyjęcie protokółu powinno być na początku sesji , a nie na 
końcu , radca proponuje takie rozwiązanie , że Państwo zapoznajecie z się z 
protokółem , na bieżąco wnosicie poprawki wpisane odręcznie do protokółu ,
następnie państwo ten protokół z poprawkami przyjmują lub nie , ja w 
międzyczasie nanoszę poprawki na czysto po , aby Państwo jeszcze do końca sesji 
mogli sprawdzić czy to jest tak jak Państwo sobie życzyli . To jest oczywiście tylko
propozycja . W tym zakresie nie ma żadnych uwarunkowań prawnych czy przepisów.
My też nie mamy tego zapisanego w regulaminie pracy Rady Gminy  .
Radny W . Szymański – kiedy mamy zapoznać się z protokółem ?
Sekretarz Gminy – na godzinę przed sesją protokół wyłożony jest do wglądu 
zgodnie ze Statutem Gminy .
Radny W. Szymański – proponuję punkt 2 jako punkt 17 a .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli wniosek 11 głosami za przy 1 przeciwnym
i 1 wstrzymującym się od głosu .
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad wraz z 
poprawkami zgłoszonymi  przez radnych .

W czasie czytania porządku obrad przybył spóźniony radny pan Andrzej Zagrodzki .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli zmieniony porządek obrad 13 glosami za przy 
1 wstrzymującym się od głosu .

Do pkt.3 Na sesję nie przybył przedstawiciel firmy „Błysk „ , telefonicznie poinformował,
że pomylił terminy sesji .

Do pkt.4. Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy .

1/pismo komisariatu Policji w  Dobrem adresowane do Wójta Gminy ,
   i skierowane do wiadomości Przewodniczącemu Rady Gminy o dofinansowanie
  zakupu samochodu w kwocie 11 tysięcy złotych .

2/propozycja odpowiedzi na pismo p.Ignatow zam.Sołki 50 dot. remontu drogi ,

Przew.Rady Gminy -  w sprawie pierwszego pisma  udzielę głosu Panu Wójtowi , ale 
to będą zmiany w budżecie dopiero gdy jakieś pieniądze w budżecie się pojawią.
A w sprawie Pani Ignatow  Komisja zobowiązała mnie i Pana Wójta do 
przygotowania treści odpowiedzi  .

Wójt Gminy – pismo od Policji  wymaga zastanowienia , na dzisiejszej sesji i tak 
żadnych działań nie podejmiemy , przed kolejna sesja będzie Komisja , będziemy 
zastanawiali się co z tym tematem zrobić .

Skarbnik Gminy- czy Rada jest w ogóle przychylna , aby dotować policję  bo nie 
wiem czy szukać w budżecie środków ?
Przew. Rady Gminy  – przyjęliśmy tak ,że te wszystkie odpowiedzi będą w wolnych 
wnioskach   . Ostatnio mieliśmy jedną sesję  która zdominowała cały cykl sesji 
i nie mieliśmy czasu na inne sprawy  może bardziej ważne , wobec powyższego 
odpowiedź sprecyzujemy w wolnych wnioskach .
Radny W.Szymański – wolne wnioski to temat inny , a rozpatrzenie pism zupełnie 
inny. Trzeba na bieżąco rozpatrzeć .
Przew. Rady Gminy – pozwoli pan , że Przewodniczący Rady pierwszy podejmuje 
decyzję i zwracam się do radnych czy podtrzymują moją propozycję .Jeśli państwo 
uważają ,że jest to zła propozycja wracamy do starych zwyczajów . Sądzę ,że w 
wolnych wnioskach możemy swoje stanowisko wyrazić .

Do pkt.5.Komisje nie złożyły wniosków .

Do pkt.6.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami :

1/w związku z tym ,że firma „Błysk” pomyliła daty nie ma co realizować tego 
  punktu , jeszcze raz ten punkt trzeba ponowić przy okazji następnej sesji ,
  Radny W. Szymański – trzeba zwołać specjalnie sesję,  
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  Wójt Gminy – pierwszy raz nam się  zdarzyło ,że firma nie przyjeżdża na sesję .
2/ w piątek odbył się konwent Wójt i Burmistrzów powiatu mińskiego w 
  Jakubowie  ,
  bardzo ważne informacje z tego konwentu  to : 
a/ reorganizacja szpitala mińskiego , szpital działa w takiej formule jak nasz ośrodek 
  zdrowia czyli jest publiczny , organem prowadzącym jest rada powiatu , ta formuła
  już  się przeżyła , szpital miński w tej formule nie będzie funkcjonował bo nie 
  może,Rada Powiatu stosowne uchwały już podjęła   i Zarząd je realizuje . Szpital  
  miński będzie przekształcony w formule partnerstwa publiczno prawnego czyli 

    troszeczkę inna formuła niż u nas w Dobrem . Obiekty szpitala będą nadal 
  własnością powiatu , prywatny partner , który wejdzie będzie musiał realizować 
  zadania takie jak realizuje teraz szpital , oprócz tego ten partner będzie mógł 
  prowadzić inną  działalność komercyjną , szczegóły nie są jeszcze ustalone , jeśli 
  chodzi o pracowników , przewidziany jest pakiet socjalny czyli taka formuła ,żeby 
  wszyscy pracownicy pozostali  ,
b / kolejny temat o podział statystyczny województwa w okresie finansowania 
  w okresie 2014 -2020 i dalszym , dotyczy to funduszy unijnych , temat sposobu 
  podziału jest zdecydowany  ,  w tym okresie województwo będzie stanowiło całość 
  i będzie regionem przejściowym ,  a to oznacza, że fundusze na zadania twarde 
  są jakby w zaniku , nie będzie już możliwości pozyskiwania . Główne środki
  będą szły na rozwój i różnicowanie , innowacyjność gospodarczą .
c/ kolejny temat to grupa zakupowa energii elektrycznej dla powiatu mińskiego ,
  powstał pomysł , aby taką grupę utworzyć dla całego powiatu mińskiego , wtedy
  ceny są różne , żeby cały powiat ogłosił razem cały przetarg , jest nadzieja , że
  będzie taniej , pierwszy wspólny przetarg ma być na 2013 rok , na razie na rok dla
  rozpoznania tematu , liderem grupy jest gmina Mrozy ,
d/ kolejnym tematem jest temat śmieciowy , nowa ustawa mówi ,że właścicielem 
  strumienia śmieci  stała się gmina  , gmina jest odpowiedzialna za to co będzie się 
  działo ze śmieciami , obowiązkiem gminy jest wdrożyć tę ustawę nie później jak do
  lipca przyszłego roku .
  Pierwszym krokiem jest ,że Marszałek musi opracować Wojewódzki plan 
  gospodarki odpadami  , na tej podstawie gminy opracowują swoje plany .
  Województwo zostało podzielone na regiony . |Marszałek musiał wyznaczyć 
  regionalne punkty zbierania i sortowania odpadów , zgodnie z tym projektem 
  zostaliśmy przydzieleni do regionu siedlecko ostrołęckiego , prawie cały nasz 
  powiat został przydzielony do tego regionu . Płyną z tego pewne konsekwencje  ,
  zgodnie z tą ustawą śmieci segregowane można wozić gdzie się chce  , natomiast
  śmieci nie segregowane nie mogą opuścić regionu , na dzień dzisiejszy obsługuje 
  nas firma „Błysk „, która ma składowisko w Otwocku , a jest to region warszawski ,
  więc firma ta nie będzie mogła nas obsługiwać . Firma , która wygra przetarg na 
  wywóz śmieci nie segregowanych będzie musiała wywozić je w ramach regionu , 
  a najbliższe składowisko znajduje się w Ostrołęce  i Woli Sochożebrskiej .
  Zupełnie dla nas  nie w tą stronę . Za tym idą koszty . Następna zmiana czyli 
  przejście do innego regionu nie wcześniej niż za siedem lat   . Koszty poniosą 
  mieszkańcy .  Obecnie trwają prace nad utworzeniem zakładu zbiorki śmieci 
  w Mrozach , ale oni nie maja żadnych dokumentów . Gdyby to powstało to zmyślą 
  od strony Warszawy .
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  Ja uważam ,że powinniśmy być przydzieleni do regionu warszawskiego .
  Żeby jakom powiat nie dać się podzielić , żeby wszystkie gminy były w jednym 
  regionie  . Wyraziłem stanowisko ,że umieszczenie nas w regionie siedlecko 
  ostrołęckim nie jest dla nas korzystne ,
e/ostatni temat to działalność PTTK mińskiego , który w ostatnim czasie zaczął 
  bardzo aktywnie zaczął działać . Między innymi wydał mapę , jakieś projekty , 
  programy  , każda gmina w jakiś sposób się do tego przyczyniła , wszyscy wójtowie 
  otrzymali dyplom uznania  ,
3/ dokończyliśmy temat zamiany dróg w Mlęcinie , ostatecznie spisano akt 
  notarialny , procedura zamiany trwała trzy lata , koszt około 30 tysięcy złotych ,

    koszty rozdzielone były pól na pół z powiatem ,
4/brałem udział w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa przy Staroście Mińskim ,
  głównym tematem były sprawy związane  z zagrożeniami dotyczącymi młodzieży ,
  związanymi z używkami . Statystki mówią ,że stan zagrożenia poprawia się .
  Niestety pojawiają się inne zagrożenia np. uzależnienie od gier hazardowych ,
  gier komputerowych w szczególności ,
5/odbył się konkurs na dyrektora zespołu szkolno przedszkolnego , złożono jedną 
  ofertę , była to oferta Pana Rastawickiego , komisja przeprowadziła postępowanie 
  konkursowe  i zatwierdziła kandydaturę pana Rastawickiego , moją rolą jest przyjąć
  te kandydaturę lub nie , jasne i oczywiste jest ,że ta kandydatura zostanie przyjęta ,
6/ realizujemy zadania związane z funduszem sołeckim , rozstrzygnięto przetargi na 
  dokumentację na oświetlenie uliczne , prace projektowe trwają.
  Rozpoczęliśmy żwirowania i kopania rowów  . Nawieziono żwir na drogi w
  Jaczewku , Joaninie , Wólce Kobylańskiej ,Wólce Czarnogłowskiej , Duchowie ,
  Czarnocinie , Oseczyźnie . Jeśli chodzi o rowy to Pokrzywnik , Czarnogłów .
  Naprawiono barierki na moście w Wolce Kokosiej , remont ulicy Targowej tzn .
  Dowieziono destrukt   i wybudowany został chodnik przy ulicy Kilińskiego
  tj. sołectwo Dobre III   . Wyrażam głębokie uznanie mieszkańców wielu wiosek ,
  mieszkańcy bardzo się angażują i do jednej złotówki dokładają co najmniej drugą
  w postaci pracy i innych różnych innych zakupów   np. . mieszkańcy Joanina  .
  Podobnie było w Pokrzywniku i Czarnogłowiu , gdzie robili prace porządkowe ,
7/niektórzy sołtysi   otrzymali informację , że przy okazji przebudowy drogi 637 
  robiąc inwentaryzację przy projekcie przebudowy , dotyczy to zjazdów , w 
  momencie projektu zainwentaryzowano wszystkie zjazdy istniejące w danym 
  momencie , do projektu mieszkańcy mieli prawo wglądu . Wiele osób
  przeoczyło sprawę zjazdów . Zarząd Dróg Wojewódzkich i firma Skanska 
  proponują , aby jeśli ktoś chce wybudować zjazd teraz może na własny koszt 
  to wykonać . Normalnie zjazd wymaga pozwolenia na budowę , jest to koszt rzędu
  kilku tysięcy złotych   od 4 do 5 tys. zł same papiery . Gdyby ktoś chciał zrobić ten 
  zjazd to można to zrobić bez dokumentacji , tzn . wykonać te prace , a firma
 Skanska robiąc inwentaryzacje powykonawczą  zinwentaryzuje to , wpisze to
  do dokumentacji . Wymagane jest jednak wcześniejsze uzgodnienie terminu prac ,
  zresztą firma Skanska może wykonać te prace za średnio 200 zł za m 2,
  przeciętny zjazd to 20 m  2 , to nie jest najtańsza oferta . Osoby zainteresowane
  proszę , aby zgłaszały się do mnie . 
8/organizujemy kurs komputerowy , poziom będzie dostosowany do 
  uczestników i ten kurs będzie dla 50 osób , będzie odbywał się w szkole w 
  Dobrem , prawdopodobnie w lipcu gdy zbierzemy grupę chętnych , jest to
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kurs dla osób nie pracujących np. emeryci , renciści , połowa z tych 50 osób 
muszą być w wieku 50 – 64 lata .

Do pkt.7.Zapytania radnych .

Radny Stanisław Pawiński – czy istniej szansa na połatanie drogi od ul. .
Przemysłowej do Rąbierzy Kolonii , następnie w Duchowie woda podmyła 
stabilizację na przepuście , co z łącznikiem wodociągu Rąbierz – Antonina ?
Były cięte drzewa na drodze Antonia – Rąbierz , przy przystanku zostało trochę pan 
Wójt obiecał dokończenie , na razie nic się nie dzieje . 
Radny Piotr Chmielewski – na ostatniej komisji prosiłem o dokumenty , które 
umożliwiłby  nam zorientowanie się nam o ilości kwot  jakiej nie otrzymaliśmy
na budowę kanalizacji , miałbym prośbę , aby po przerwie odczytano nam tę 
decyzję i uzasadnienie jakieś , liczyłem na to ,że to będzie w materiałach na sesję,
 ewentualnie jako kartka , jako załącznik , prosiłbym , abyśmy się zorientowali .
Kolejne pytanie dot. pkt.11 udzielenie dotacji Towarzystwu Ziemi Dobrzańskiej .
Oczywiście jestem za tym i popieram , na początku roku pan ogłosił konkurs ,
który wygrało właśnie to Towarzystwo . Jakiś czas temu okazało się kolejne 
ogłoszenie o konkursie na zdrowy styl życia . Wygrało to nowe Stowarzyszenie ,
tu jest dotacja w kwocie 20 tysięcy złotych , skąd znalazły się środki na realizacje 
tego konkursu ? Czy będziemy w tej kwestii podejmować  uchwałę.?
Mam tutaj ksero faktur , których zapłaty odmówiła gmina , są to faktury
związane z dowozem dzieci na kwotę 350 złotych , czy możemy  w tej kwestii 
coś dowiedzieć się więcej ?
Radny Sł.Wierzba -  mam kilka pytań do tych pytań , które zadawał radny 
Chmielewski . Chciałbym kilka słów wyjaśnienia , nie wszyscy wiedzą szczególnie 
sołtysi . Była przeprowadzona rewitalizacja centrum Dobrego i kanalizacja .
Czy pieniądze nie płynęły w rewitalizacji czy z kanalizacji ?
Wójt Gminy – z kanalizacji .
Radny  Sł.Wierzba – była to niebagatelna kwota  , bo chodzi tutaj o 900 tysięcy 
złotych , pan Wójt na Komisji odpowiedział nam ,że nie wpłynęła ta kwota ,że 
została wybrana nie najtańsza firma . Dlaczego więc nie została wybrana najtańsza
firma ? Jakie firmy brały udział w tym przetargu , jaka była różnica  pomiędzy tą , 
która wykonywała , a która proponowała najtańszą ?
Na poprzedniej sesji zwracałem uwagę ,że przez miejscowość Jaczewek przejeżdżają
samochody ze żwirem gdzieś wożą w stronę Strachówki  i zwróciłem się do pana 
Wójta  z prośbą o to ,żeby w ramach rekompensaty , na naszą drogę , która psują
wywieźli kilka samochodów żwiru . Na komisji Pan Wójt poinformował mnie ,że 
żwir został zawieziony w wielkości 10 samochodów  , ale na drogę pomiędzy  
Radoszyną , a Wiktorią , nie na ta drogę , która była popsuta . Dlaczego została 
podjęta taka  decyzja .
Radny M.Koseski – czy jest możliwość sfinansowania dwóch samochodów gruzu
albo podobnych spraw poza funduszem sołeckim z pana puli pieniędzy ?
Radny Michał Poławski – jakiś czas temu pytałem czy studzienki kanalizacyjne w 
rynku są na gwarancji i podlegają reklamacji . Czy w ramach przebudowy drogi 637 
będą wiaty przystankowe ?
Odnośnie rowów w Porębach Nowych , czy będą jakieś spotkania czy konsultacje z 
mieszkańcami ?
Radny W Szymański – czy ta droga Dobre – Czarnogłów na wysokości Nowego 
Dobrego będzie wyremontowana  , nie da się jechać ?
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Kiedy będzie robiony przepust koło remizy do hydroforni  w Czarnogłowiu ?
Radny Michał Sitnicki – czy stabilizacja w Brzozowicy podlega gwarancji ?
Chodzi o zjazdy  z drogi 637  na wysokości CPN . Projektowana była droga 
wewnętrzna  . W projektach była ta droga , teraz jest nie zrealizowana .
Radny Sł.Wierzba – czy jest możliwość by zostały udrożnione  studzienki 
w tym wodociągu , który robiony był w zeszłym roku Jaczewek – Radoszyna .
Chodzi o to , aby w tych studzienkach nie było wody  . Ludzie powiedzieli,
że nie będą podpisywać umów ze względu na to ,że te studzienki są  zapełnione 
wodą .Czy to firma zrobi w ramach gwarancji i czy to każdy musi sam sobie robić .
Wody chyba nie powinno być.
Wójt Gminy – dokumentów dot. kanalizacji jest ogrom , kserowanie teczki mija się z 
celem , jest to do wglądu , czytanie tego w sesji nie wyrobimy się .
Radny W.Szymański – robi pan problem z pisma ?
Wójt Gminy – nie robię problemu , tego jest bardzo dużo .

Do pkt.8 a/Protokólantka odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o przedłożonym
przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2011 rok .

Uchwała na piśmie w załączeniu .

Do pkt.8 b / Protokólantka   odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Dobre o udzielenie  absolutorium Wójtowi Gminy
Dobre za 2011 rok.

Uchwała na piśmie  w załączeniu .

Do pkt.8 c/ Dyskusja.

Radny Sł. Wierzba – nam nie chodzi o to Panie Wójcie , aby skserować całą
korespondencję , tylko decyzję Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa
wraz z uzasadnieniem .
Wójt Gminy – to jest cały plik dokumentów .
Radny Sł. Wierzba – a ostateczna decyzja ?
Wójt Gminy – to nie jest jeden papierek , w tych pismach oni sami sobie 
zaprzeczali , spojrzenie na ostatni dokument nie daje nic .Procedura łącznie trwała
około dwóch lat . To nie dlatego , że ja nie chcę , ale tego naprawdę jest dużo .
Nie ma problemu z pokazaniem tego wszystkiego .
Radny W. Szymański – jeśli tych pism jest bardzo dużo powinniśmy dostać 
informację , w którym pokoju się znajduje ,żeby każdy miał wgląd . Ale nie 
otrzymaliśmy żadnego pisma . Na komisji powiedział Pan ,że nie ma problemu .
Przew. Rady Gminy – jeśli państwa interesują te sprawy do nich należałoby jeszcze 
powrócić .Nie wiem czy będzie to decydowało w sprawach absolutoryjnych .
Może to tylko w kwestii informacyjnej . 
Wójt Gminy – przetarg na kanalizację odbył się w 2010 roku , do przetargu 
zgłosiło się 4 firmy . Dla dochowania wszelkiej staranności , mimo ,że mamy
specjalistę do przetargów , została do wszystkich przetargów unijnych wynajęta 
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specjalistyczna firma , ta sama  .Wszystkie  przetargi z wyjątkiem tego jednego nie 
było uwag  . To co można było zrobić zostało zrobione maksymalnie .
Do tego przetargu zgłosiło się 4 firmy , po badaniu dokumentów okazało się ,że trzy  
z tych firm maja niewłaściwe dokumenty , w dwóch były błędy bardzo duże i od
razu zostały odrzucone , firma trzecia miała w kosztorysie 13 błędów , między 
innymi inna technologia , inny rodzaj rur. Wiedziałem ,że odrzucenie najtańszej 
firmy to jest wielkie ryzyko , zasięgnąłem konsultacji , no niestety błędy były tak 
duże , że nie można wybrać tej firmy bo nie rozliczymy tego . Ustawa mówi ,że jeśli 
w kosztorysie jest kilka błędów to w zasadzie oferta jest do odrzucenia .
A u nas było aż 13 błędów. Najtańsza oferta 2,9 mln zł , najwyższa 3,6 mln zł .
Na etapie rozliczania dotacji dokumenty sprawdzali prawnicy . Dwaj prawnicy
sprawdzali i nawzajem sobie zaprzeczyli . Ich opinie były sprzeczne . Jeden uważał,
powinniśmy odrzucić wszystkie firmy , a drugi ,że pomimo błędów powinniśmy
zatwierdzić wszystkie  cztery . Efekt jest taki ,że można odwołać się od jednej 
decyzji . Udowodniliśmy ,że jeden z tych kosztorysantów kompletnie się myli ,
zostało to uznane , od drugiej nie ma odwołania .Procedura trwała wiele miesięcy .
Cały czas możemy wystąpić do sądu  . Patrząc na to ,że te opinie są sprzeczne , a 
trzeba wpłacić kwotę  ponad stu tysięcy złotych , 10 % od wartości  Jeśli nie 
wygramy to przepada . Dlatego nie ma tu jednego dokumentu , ostatecznej decyzji .
W związku z tym ,że nie otrzymaliśmy tej dotacji , możemy składać wniosek na 
wodociągi na taką samą kwotę .
Radny Sł.Wierzba – czy te dane ,że wpłaca się 10 % są aktualne ? Boj a osobiście
przetestowałem ,że było to 2 % .
Wójt Gminy – analizowaliśmy ten temat z naszą radcą . Ocena radcy odnośnie szans 
w sądzie była 50 na 50 czyli żadna szansa .

Do pkt.8 d/Radnym przedstawiono wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 30 maja br.
o udzielenie absolutorium za 2011 rok.

Wniosek na piśmie w  załączeniu .

 Przed omówieniem punktu 9 Radny W. Szymański zaproponował przerwę
w obradach .  
Radni zaakceptowali powyższą propozycję , w związku z tym Przew. Rady Gminy 
ogłosił 15- minutową przerwę w obradach .

Do pkt.9.Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
Gminy Dobre wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok .

Wójt Gminy – jest na sali komplet dokumentów . Między innymi występowałem 
do posłów o interwencję , mamy opinie biegłych sądowych . Jeśli o tę kwotę , 
jest to 8 % od kwoty , o którą wnioskujemy plus koszty zastępstwa prawnego .
Jest to kwota rzędu 140 tysięcy złotych .

Radnym przedstawiono projekt uchwały zgodnie z punktem 9.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 4 wstrzymujących 
się od głosu .
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych zgodnie z lista obecności .
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Uchwała Nr XVII/140/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11.Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Towarzystwu Przyjaciół Ziemi
Dobrzańskiej  w Dobrem z przeznaczeniem na dofinansowanie prac 
konserwatorskich  przy nagrobku Konstancji z Ryżków Kaczanowskiej 
zlokalizowanym na cmentarzu parafialnym w Dobrem .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 wstrzymującym
się od głosu .

Uchwała nr XVII/141/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12.Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do zmiany studium  uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Dobre .

Wójt Gminy – Wojewoda wytknął mnóstwo naruszeń prawa w uchwale dot.
studium , w zasadzie można by z niej korzystać ,a ale błędów jest sporo i 
utrudniałyby życie. W związku z tym wystąpiliśmy do firmy , która realizowała 
studium , że to studium nie spełnia naszych oczekiwań i zawarliśmy ugodę , że 
nie dopłacamy tej firmie ostatniej transzy zapłaty w kwocie 13 600,oo złotych .
W tym momencie moglibyśmy ogłosić nowy przetarg , a kosztowało około
70 tysięcy złotych , wybrać nową firmę i wyłożyć ten rząd wielkości pieniędzy 
i czekać ileś czasu .
Natomiast drugim rozwiązaniem było ,że zawieramy umowę z tą samą firmą ,
która już wie co ma źle , materiały wszystkie mają , przeprowadzają całą procedurę 
jeszcze raz , wiemy już ,że wpłyną nowe nioski więc będą musieli je opracować .
Umówiliśmy się ,że zapłacimy im 20 tysięcy złotych , dopłacimy więc firmie 
6 400,oo złotych .
Radny Michał Sitnicki – to studium dotyczy Dobrego ?
Wójt Gminy – całej gminy .
Radny M.Koseski – czy można składać dodatkowe wnioski ?
Wójt Gminy -  tak , można .  
Radny K. Laskowski -  nie bardzo rozumiem , czy to jest taka opcja , że to studium 
zostało skończone , bo nie rozumiem, że oni to mogą sobie wziąć i zrobić bez 
przetargu .
Sekretarz Gminy – każda zmiana  w studium wymaga  uruchomienia od nowa 
całej procedury .
Wójt Gminy – jest opcja druga  ,że rozstajemy się z firmą  i ogłaszamy przetarg 
i taniej niż za 70 tysięcy nikt nam nie zrobi   .
Radny  P. Chmielewski  - czyli błąd wynika  z działalności gminy czy firmy?
Wójt Gminy – my zamawiamy pewien towar , towar nazywa się  studium i ten
towar jest dla dobry w momencie kiedy zatwierdzi nam Wojewoda .
To studium zawiera to o co generalnie nam chodzi , ale uchybienia są uciążliwe .
Przy okazji załatwimy sprawę kopalin  .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę.
Uchwała nr XVII/142/12 na piśmie w załączeniu .
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Do pkt.13.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego gminy Dobre  dla części 
wsi Świdrów  uchwalonego  uchwałą Nr XXV/193/05 rady Gminy Dobre z dnia 
26 kwietnia  2005 roku  opublikowany w Dz.Urz.Woj.Maz.Nr 145 poz.4537 z dnia
20 czerwca 2005 roku .

Przew. Rady Gminy – ten temat był pod obradami komisji BOR  i wnioski pewne 
były . Na jakim etapie są realizowane zobowiązania przez osobę zainteresowaną .
Wójt Gminy – po Komisji pan Staniszewski wpłacił kwotę około 18 tysięcy złotych ,
Wcześniej złożył podanie o rozłożenie na raty jakiejś kwoty na 12 rat . Podjął 
deklarację ,że wpłaci zaległości w przeciągu dwóch miesięcy . Wystąpiłem na 
piśmie o określenie się  i podtrzymał deklarację , którą złożył na Komisji  z tym,że 
należność główną wpłaci w ciągu dwóch miesięcy , a odsetki w trzecim miesiącu .
Zgodnie z tym ustaleniem  czy mam przystępować do realizacji tej uchwały 
i mam przystępować do procedury   czy tak jak było ustalenie na komisji  realizację
uchwały wstrzymać do momentu kiedy pan Staniszewski dokona pełnych wpłat
czyli do 15 września .
Radny W. Szymański – a czy może tak być , że dzisiaj podejmujemy uchwałę ,
ale będzie realizowana po wpłaceniu , czy to będzie zgodnie z prawem .
Wójt Gminy – Rada Gminy rozlicza mnie z realizacji uchwały 
Radny W. Szymański - no to po 15 września .
Radny M.Sitnicki – jaki będzie koszt tej zmiany ? Czy pan Staniszewski będzie w 
całości pokrywał koszty ?
Radny M.Koseski – sformułuję wniosek ,żeby uruchomić procedurę  po wykonaniu
zobowiązań , które zaproponował p.Staniszewski .
Przew.Rady Gminy – nic by się nie stało gdybyśmy odroczyli te uchwałę na następną 
sesję ,  wtedy bylibyśmy bliżsi zobowiązań pana Staniszewskiego . Decyzja należy 
do  Państwa .
Radny W.Szymański – czy można dopisać w § 3 , że uchwała podlega wykonaniu 
Wójtowi Gminy po wpłaceniu kwot.
Przew.Rady Gminy – to nie byłoby zgodne z ustawą o samorządzie .
Myślę ,że wniosek radnego Koseskiego i nasze stanowisko Komisji BOR wystarczą.

Radny K. Laskowski – mi się wydaje ,że najlepiej uchwalić tę uchwałę , niech sobie 
poleży  do 15 września , natomiast wniosków dodatkowo żadnych nie dawać .
Tym bardziej ,że uchwała tak naprawdę dotyczy wsi , nie tylko konkretnej osoby .
Wójt Gminy – pan Staniszewski prosił , aby uchwałę podjąć jak najszybciej  
bo zależy mu na okazaniu się jakimś dokumentem , że coś się dzieje .
Ta uchwała jest jemu niezbędna , bo chyba ma nakaz rozbiórki ze względu na 
niespójność jego zabudowy z planem istniejącym .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli wniosek radnego Koseskiego   9 głosami za
przy 5 wstrzymujących się od głosu .

Radny K.Laskowski – uważam ,że to powinny być ustane ustalenia , takiego 
załącznika do uchwały nie powinno być .
Przew. Rady Gminy – to nie będzie załącznik , to będzie zapis w protokóle .
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Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 przeciwnym.

Uchwała Nr XVII/143/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.14.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 944/1 , położonej
w miejscowości Dobre gmina |Dobre . 

Wójt Gminy szczegółowo omówił powyższy projekt uchwały .
Jeśli chodzi o finanse , no niestety , musi być wycena rzeczoznawcy  .
Radny M.Koseski – to ta uchwała jest bardzo podobna do tej poprzedniej odnośnie
zmiany planu , też nie ma żadnej pewności ,że nie dołożymy do tego .
Wójt Gminy – ogólnie sens jest taki , aby stan prawny uregulować .
Radny P.Chmielewski – proszę jeszcze o wyjaśnienie bo nie bardzo potrafię się 
odnaleźć w numerach działek , droga przez środek boiska .Spółdzielnia odkupuje od 
nas ten teren , kolejna uchwała , my sprzedamy drogę i potem ją odzyskamy .
Wójt Gminy – sprzedamy drogę o nr  działki 944/1 , jest to droga , która biegnie 
przez środek boiska , czy ktoś ją zna  , nie . Czyli jest formalny geodezyjny zapis

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 2 przeciwnych .

Uchwała Nr XVII/144/12 na piśmie  w załączeniu . 

Do pkt.15.Projekt Uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy 
użytkowania  wieczystego działek o nr 923/4 , 928/11, 933/4 938/21 , 2414 / 2 
położonych w miejscowości Dobre gmina Dobre .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za 2 przeciwnych .

Uchwała Nr XVII/145/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.16.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2012 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XVII/146/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.17.Projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
na lata 2012 – 2020.

radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XVII/147/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.17 a/Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji tj. z dnia 24 maja 2012 roku .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół 13 głosami za przy 1 wstrzymującym 
się od głosu . 
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Do pkt.18.Odpowiedzi na zapytania radnych .

Wójt Gminy – 1/ łatanie dróg w Rąbierzy , pan Malinowski już działa na terenie 
gminy  , jeszcze nie wszystkie drogi połatał przy współpracy z dyrektorem 
Solonkiem będziemy te drogi łatali ,
2/przepust w Duchowie – już był dwukrotnie naprawiany , podjadę i zobaczę ,
3/wodociąg Antonina – Rąbierz   , mamy pozwolenie na budowę , ale co będzie
  realizowane i w jakiej kolejności  to rada będzie się na ten temat wypowiadała ,
  złożony został wniosek , że będziemy realizowali budowę w przeciągu dwóch lat 
  te wodociągi , o których wcześniej wspominałem . Jeśli rada uzna,że realizujemy 
  coś poza wnioskiem to nie widzę problemu .
4/krzaki na przystanku w Rąbierzy – pamiętam o tym , muszę podwieźć 
  pracowników ,
5/dokumenty dot. kanalizacji – przyznaję ,że rzeczywiście jest tutaj mój błąd ,
  za mało precyzyjnie na komisji określiłem  , ale tego jest naprawdę dużo ,
6/ dotacja dla Dobrzan – tutaj był problem z wnioskiem dlatego ,że były tu zabytki .
  Generalnie zasada jest taka , że ogłasza się konkurs , zgłaszają się stowarzyszenia .
  Podjęcie uchwały wynika z przepisów o zabytkach .
  Drugi konkurs był zapisany w budżecie , pieniądze pochodzą z Gminnej Komisji 
  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych , był ogłoszony konkurs , termin 
  składania wniosków od 2 maja do 24 maja br. , konkurs był typowo sportowy ,
  tu nie potrzeba specjalnych uchwał , zgłosiło się jedno stowarzyszenie ,

  Radny P. Chmielewski – czy kwota była określona w ofercie ?
  Wójt Gminy – tak , była określona .
7/faktury dla gminy za dowóz – dogadujemy się ze szkołami i w ramach Gminnej 
  Komisji dofinansowywaliśmy wyjazdy na zawody , mamy trochę problem ze 
  środkami  za alkohole , trochę przeholowano z tymi wyjazdami i rozmawiałem
  z dyrektorami , aby już nie przynosili  faktur , te faktury miały być zapłacone z 
  komitetu rodzicielskiego . Chwilowo nie mamy pieniędzy . Jeśli sprawy finansowe
  dochodach Komisji wyprostują się to będą pieniądze .
8/ Pan Wierzba zadał cały blok pytań , starałem się odpowiedzieć jak najbardziej 
  precyzyjnie . Przy okazji najbliższej komisji możecie Państwo przeanalizować 
  możliwość wystąpienia na drogę sądową  ,
9/ Jaczewek samochody ze żwirem – ta firma , którą namierzył p.Sitnicki dużo
  jeździła przez Świętochów – Wiktorię – Radoszynę . I na ta trasę żwiru
  nawieziono 10 wywrotek . Natomiast sporadycznie pojawiała się jakaś inna firma . 
  Pan Sitnicki nie namierzył tej firmy , prosił kogoś w Jaczewku o pomoc , ale nie 
  udało się . Proszę pana radnego o pomoc .
  Radny Sł. Wierzba – gdyby do mnie się zwrócił to bym namierzył  .
  Wójt Gminy – z tego co wiem to zwracał się do Pana .
  Radny K. Laskowski – rozumiem ,że te firmy były wynajęte przez gminę 
  Korytnicę?
  Wójt Gminy – nie wiem , na pewno nie przez gminę Dobre . 
  Radny K. Laskowski – to jest chyba łatwe do ustalenia jakie firmy mają  umowy
  i z kim?
  Wójt Gminy – no właśnie , z kim .
  Radny K. Laskowski – czyli firma ufo jeździ sobie.
  Wójt Gminy -  każdy może wynająć sobie firmę ,żeby woziła   . każdy mieszkaniec 
  może kupić żwir , żeby wozić mu na prywatną działkę .
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10/czy poza funduszem sołeckim można nawieźć   gruz , pytanie za co ?
  W funduszu swoim mam jakieś środki , są awarie , w zimę odśnieżanie , trzeba
  rezerwą trzymać . Nie będziemy dowozili dodatkowo gruzu .
11/ studzienki kanalizacyjne w Dobrem -  kontaktowaliśmy się z firmą , która 
  wykonywała rewitalizację , był kierownik firmy , obejrzał i podpisał umowę ,
  zlecił wykonanie już jakiemuś wykonawcy , część prac została już wykonana   .
  Będziemy musieli sprawdzić czy wszystkie .
12/wiaty przystankowe przy drodze 637 – przystanek nie jest w gestii właściciela 
  drogi , no właśnie , nie wiadomo czyje są . Uważam ,że jest to nasz gminny 
  obowiązek , w jakiś sposób będziemy musieli się zastanowić w jaki sposób
  te przystanki przy drodze 637 zrobić . Czy w ramach funduszy sołeckich  , czy
  rada Gminy znajdzie pieniądze .
13/ rów w Porębach Nowych – nie mam żadnych nowych informacji , Zarząd Dróg
  Wojewódzkich będzie robił dokumentację , ale ten cykl decyzyjny jest bardzo długi 
  Radny M.Poławski – czy będą konsultacje z mieszkańcami ?
  Wójt Gminy – nie nie będzie żadnych konsultacji . Musi być wykonana 
  dokumentacja . Planując  w czyjejś prywatnej działce rów właściciel musi 
  wyrazić na to zgodę . Będzie musiał kontakt projektanta z właścicielem .
14/ remonty dziur – obecnie pan Malinowski na terenie naszej gminy działa ,
  na niektórych drogach już remontowali , dyrektor Solonek obiecał mi  2 km drogi 
  od cmentarza do miejsca gdzie jest nowy asfalt w przyszłym roku  umieścić w 
  budżecie ,
15/przepusty w Czarnogłowiu – będziemy działali , skieruję pracowników  , a może 
  uda się temat sprzedać panu Malinowskiemu bo jest to droga powiatowa ,
16/ na pewno jest gwarancja  na stabilizację drogi w Brzozowicy , nie pamiętam na 
  jaki czas , im później zgłosimy reklamację tym lepiej ,
17/ droga wewnętrzna koło CPN – we wstępnych dokumentacjach to było , 
  te wersje dokumentacji , które mieliśmy do wglądu minimalnie różnią się od
  wersji wykonawczej , nie umiem odpowiedzieć czy będzie ta droga czy nie ,

Radny M.Sitnicki – wielu właścicieli było pewnych ,że ta droga będzie dlatego 
nie zgłaszali potrzeby przepustów.
Wójt Gminy – najlepiej  podjechać do firmy i zapytać . Nie jesteśmy stroną jeśli
chodzi o realizację ,

 
18/ studzienki w Jaczewku – sprawę wody w studzienkach zgłaszałem 
  wykonawcy , wykonawca ma się tym zajmować . Generalnie pomysł studzienek j
  jest zły , nie ma możliwości zrobienia studzienki w 100 % szczelnej .
  Jest to możliwe technologicznie , ale to będzie kosztowało 2- 3 tysiące .

Do pkt. 18 a/  Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 
 za 2011 rok .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 4 wstrzymujących 
się od głosu .
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych zgodnie z  załączoną listą obecności .

Uchwała nr XVII/148/12 na piśmie w załączeniu .
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Przew. Rady Gminy złożył gratulacje Wójtowi Gminy i podziękował pracownikom
Urzędu Gminy .
Wójt Gminy – dziękuję za udzielenie absolutorium , tak naprawdę to skwitowanie 
pracy całego Urzędu , a w  szczególności pani Skarbnik . Podziękowania należą się 
wszystkim pracownikom . Rok , który minął był rokiem bardzo trudnym , między
innymi ze względu na tę sytuację , którą przed chwilą analizowaliśmy , bo sprawa ta
zajmowała czasu ogromnie dużo . Wniosków o dotacje składamy bardzo dużo , 
połowa  z nich rozpatrzona jest odmownie już na etapie wcześniejszym .
Nie zawsze nasza praca uwieńczona jest sukcesem .

Do pkt.19.Wolne wnioski .

P. Krystyna Rosa sołtys Dobre II – proszę , abyśmy mogli wcześniej przedstawić 
swoje problemy .
Czy doproszę się wyrównania drogi na ulicy targowej po kanalizacji . W związku z 
kanalizacją , czy to jest normalne , aby czasem w domach było czuć szambem .
Panie Wójcie czy ma Pan wpływ na pracowników ośrodka zdrowia , a głównie na 
pana Kubisę . Matki skarżą się ,że lekarz twierdzi ,że dziecku nic nie jest , a na drugi 
dzień  matki idą do innego lekarza , który stwierdza zapalenie płuc.
Podczas wypadku zachował się gorzej ode mnie , pielęgniarki bardziej pomogły 
niż lekarz , który nie wiedział  jak ma udzielić pomocy .
Jeszcze w sprawie zbiórki opon od ulicy Poniatowskiego , gdzie to będzie ?
Wójt Gminy – na starej targowicy . 
Sprawa wyrównania drogi ,  jedyna rzecz to równarka .
Zapach w domach, to się zdarza , ale to są wewnętrzne sprawy instalacji domowej .
Instalacja powinna mieć odpowietrzenie .
Sprawy ośrodka zdrowia , przekażę pani Czerniawskiej .
P.K.Rosa – ludzie boja się do niego chodzić.
Wójt Gminy – to są kompetencje  pani Czerniawskiej .
P.Bogdan Galej sołtys sołectwa Poręby Nowe – przy modernizacji drogi 637 jedne 
płoty są rozbierane inne nie , dlaczego ? Jedne wjazdy są krótkie inne długie . 
Chciałbym , aby firma Skanska wytłumaczyła się .
Wójt Gminy – pytanie nie jest nawet do firmy Skanska , bo realizuje jedynie projekt .
Pytanie jest do projektanta , albo właściwie do inwestora czyli do Zarządu Dróg 
P.Galej – słyszałem taką opinię,że jeśli jest ładny płot to nie będą rozbierać , 
a jak brzydki to rozbierają .
Wójt Gminy – trwają prace rzeczoznawców , którzy wyceniają odszkodowania ,
jeżeli to jest to goły grunt to nie ma problemu , ale jeśli wymaga przesunięcia 
ogrodzenia  i  być może nie było jeszcze wyceny i to wstrzymuje prace .
Przew.Rady Gminy – powrócę do sondażu pani Skarbnik czy rada byłaby skłonna
w tym roku gdyby pan Wójt miał takie możliwości przekazania na dofinansowanie 
zakupu samochodu . Skierujemy to pewnie  na Komisję BOR bo wymagałoby 
to zmian w budżecie . Ponieważ sesji wcześniej nie będzie jak dopiero w drugiej
połowie sierpnia , a może na początku września ten czas będzie wolny od naszych 
obowiązków.
P. Krystyna Szczurowska sołtys sołectwa Kobylanka – czy opony ciągnikowe będą
odbierane ?
Wójt Gminy – wszystkie opony .
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Proszę o informację co do dofinansowania do Policji . 
Radny K. Laskowski – mam pytanie w sprawie boiska przy osiedlu , to jest
własność Spółdzielni , tam wszedł klub Nojszewianka , czy może korzystać luźna 
grupa nie zorganizowana  z tego boiska .
Wójt Gminy – klub będzie grał , ów klub to nasza młodzież  , w każdym momencie 
każdy będzie mógł korzystać.
Radny W.Szymański  -jest taki artykuł w „Nowym Dzwonie „, w którym jest 
napisane wyraźnie ,że policja z Dobrego pożycza samochody policji z Halinowa .
Tam im rada nie chce dać pieniędzy , a my dajemy , a oni pożyczają sobie auta .
W dzisiejszym piśmie napisane było ,że obsługują trzy gminy , nieprawda obsługują 
obce gminy . Trzeba poważnie się zastanowić , bo jeśli mamy finansować inne 
gminy to jest coś nie na rzeczy .
Przew. Rady Gminy – o czymś takim nie wiem , jestem zaskoczony . Natomiast 
jeśliby był jeden czy dwa przypadki co gazeta napisała to ja z panem Gersem 
porozmawiam . Jak trzeba w nagłej potrzebie trzeba komuś pomóc to może trzeba .
Ale to nie powinno być , w zupełności zgadzam się z radnym Szymańskim . Jeśli 
mamy finansować innym gminom to tak nie powinno być . Z innych gmin nie

 dostajemy prezentów.
Czy Państwo radni bylibyście w stanie albo opowiedzieli się za tym ,że w tym
roku jeśliby okazało się ,że są środki finansowe na kwotę 10 czy 11 tys.  to ja
się do państwa zwracam czy jesteście w stanie zaakceptować .
Radny W.Szymański – uważam ,że jeśli mają za dużo samochodów to po co im 
kupować kolejny samochód , skoro pożyczają nasze samochody .
Przew. Rady Gminy – poproszę pana Wójta , aby na Komisję BOR zaprosić 
komendanta i niech wypowie się w jakim celu ten samochód wypożyczył . Czy 
z polecenia , czy z racji EURO .
Wójt Gminy – nasz Komisariat ma samochodów sporo  . Z naszego dofinansowania 
jest fragment jednego czy dwóch . Zdecydowana większość to nie jest nasza
własność , a sfinansowana z budżetu policji .
Żywotność samochodu policyjnego to 7 lat , po tym czasie przestaje jeździć .
Przew. Rady Gminy – powoli wyczerpały się tematy , poproszę pana informatyka 
z uwagi na to , ze jest to druga nagrywana sesja , okazuje się ,że jeślibyśmy chcieli
skorzystać z odtworzenia są znaczące luki. 
P. Bartek Modrzejewski – dzisiaj  sesja nagrywana jest nie tylko jako samo 
nagrywanie , ale również z nagłośnieniem , aby sprawdzić ,że ludzie mówiący do 
mikrofonu wiedzieli ,że jeśli mówi się do mikrofonu  to słychać , a jeśli z daleka to 
nie słychać i nie nagrywa się  .
Radny P.Chmielewski – dziękujemy za wyjaśnienie , ale to powinno być na początku 
sesji .   
Wójt Gminy – w związku z ta innowacją , która weszła jedną sesję wstecz 
przy okazji pisania protokółu  z poprzedniej sesji wyszedł jeszcze inny temat 
Nie wiem czy państwo zwrócili uwagę , sesja poprzednia to były dwie uchwały 
szybkie , prawie bez dyskusji , półtorej godziny  , protokół z sesji , która trwa 
5 godzin to było 9 stron , protokół z sesji godzina z kawałkiem 13 stron .
Piszą protokół p.Kalinowska robiła jakąś sentencję i główną myśl mówcy i 
zapisywała  , oczywiście czasem zdarzały się błędy . Normalnie protokół pisze się 
trzy  dni , a teraz tydzień . Pytanie do państwa czy protokół robimy  tak jak do tej 
pory , a nagranie jest do weryfikacji . Ja uważam , aby  postępować tak jak do tej 
pory  .
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Radny M.Poławski – prośba taka , aby na przyszłość pamiętać o tym , żeby
zamieszczać informacje w materiałach ,że jest materiał obszerny i pracownik
nie jest w stanie dostarczyć tego radnym ,.
Radny P.Chmielewski – czy jest możliwość sporządzenia jakiegoś harmonogramu 
realizacji wniosków z funduszu sołeckiego . Prosiłbym , aby wcześniej informować 
sołtysów ,że będą jakieś prace w sołectwie .
Radny K.Laskowski – ja w sprawie protokółu , wydaje mi się ,że lepsza opcja 
coś w rodzaju skrótu tak jak do tej pory . Musi mieć jednak umocowanie nagranie , 
być może trzeba zapisać w statucie , że nagrania z sesji są przechowywane .
Mikrofonem dysponują wszyscy ,  którzy zabierają głos również sołtysi bądź inne 
osoby .
Radny M.Poławski – odnośnie wiat przystankowych , myślę ,że na następną sesję
należałoby  się zastanowić nad tym skąd pieniądze i w jakiej to miałoby być formie .
Pieniądze na przystanek w Dobrem były ujęte w budżecie . Skoro przystanek w 
Dobrem miałby być z budżetu gminy to dlaczego pozostałe wiaty z funduszy 
sołeckich .
Przew. Rady Gminy – pieniądze z przystanku zostały przekazane na oświetlenie 
Porąb Starych .
Wójt Gminy – jeżeli chodzi o realizacje funduszu sołeckiego to robimy to pierwszy 
raz w tym roku . Wszyscy się uczymy .Zrobić jakiś harmonogram byłoby ciężko .
Jeśli chodzi o kopanie rowów czy żwir to pracownik starał się z pewnym 
wyprzedzeniem do sołtysa jechać i ustalić z sołtysem i mieszkańcami gdzie ten żwir 
zrzucić i gdzie kopać . W niektórych przypadkach sołtysi nie chcą brać udziału 
w liczeniu i sprawdzaniu . Protokół musi podpisać , ale to spada na pracownika .
Problemem ścisłego harmonogramu jest pogoda .Ja wszystkie uwagi przyjmuję , w 
tym roku chyba tego harmonogramu nie będziemy sporządzali natomiast na przyszły 
rok nie widzę problemu .
Zwykle raz w roku robiliśmy  komisję objazdową , ja mam taką propozycję, aby 
najbliższą sesję zrobić objazdową . Radni znają  swoją miejscowość i jej problemy 
ale odległy zakątek gminy nie jest im do końca znany .
Radny Sł. Wierzba  - przed chwilą Pan Wójt powiedział ,że sołtys musi podpisać
protokół . Musi czy może podpisać ? A jeżeli nie podpisze to jakie wiążą się z tym 
konsekwencje . Czy jeśli u nas sołtys  nie podpisałby protokółu gdzie nawieziono 
raczej piachu niż żwiru to czy firma musiałaby to zmienić . Zabrać ten piach , a 
nasypać żwiru o strukturze jaka była napisana w umowie .
Wójt Gminy – sołtys powinien podpisać protokół   .Natomiast co do tych frakcji ,
we wniosku proszę pisać ,że chcemy żwir o określonej frakcji . 
Radny Sł.Wierzba – niedawno pan Wójt mówił , że w umowie jest zapisana jakaś
konkretna frakcja tego żwiru .
Wójt Gminy – mówimy ogólnie , o żwirze , który nadaje się na drogi . Są specjalne 
żwiry o wyśrubowanych parametrach drogowych , ale u nas w tym rejonie go nie ma.
Radny Sł.Wierzba – panu Wójtowi chodzi o żwir płukany  , ale to nie jest budowa 
tylko droga żwirowa i tu są żwiry kopalniane  , ale one też mają jakieś frakcje .
Czy sołtys może nie podpisać i z czym to się wiąże  jeśli nie podpisze .
Przew.Rady Gminy – z niczym to się nie wiąże . Sołtys powinien stwierdzić czy to 
rzeczywiści zostało u niego dokonane .
Wójt Gminy - rozumiem ,że konsekwencją miałoby być nie zapłacenie za taki 
żwir i w tym momencie muszę liczyć się z tym , że sprawa trafi do sądu .
Radny Sł.Wierzba – Pan Wójt mógłby być świadkiem właśnie , bo pan się zakopał
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pierwszego czerwca .
Radny M.Poławski – odnośnie dowożenia dzieci od września . Czy podjęto decyzje 
czy będziemy firmę zewnętrzną wynajmować czy dalej nasz bus i jakie koszty będą .
Wójt Gminy  - jakie wnioski , czy kasujemy busa ?
 Radny M.Poławski – w tej  chwili kierowca busa jest na zwolnieniu i czy mamy 
jakiś obraz jakie były koszty wynajęcia . Co nam się bardziej opłaca  .
Wójt Gminy – jak kupowano tego busa uważałem ,  że to był błąd i nam się to nie 
opłaca . Bus jest i nadaje się do użytku . Jeśli będzie decyzja Rady ,że sprzedajemy 
to wymaga takiego cięcia i tyle .temat więc do przedyskutowania .
Wygodniej jest kupić bilety bo to jest temat na jeden w miesiącu . Jak rozumiem jest
to pomysł i tym powinna zając się komisja . Na razie będzie tak jak do tej pory.
Nie widzę możliwości zmiany , jeśli w międzyczasie wypracujemy decyzję 
po analizach finansowych , że zmieniamy to ja zrealizuję .
Radny A. Zagrodzki – ja odnośnie żwiru  , czy można protokółu nie podpisać
jeśli według sołtysa nie zgadzałaby się ilość . Czy są jakieś konsekwencje dla
firmy dostarczającej ?
Wójt Gminy – cała sztuka polega na tym , aby sołtys, pracownik i firma nawzajem 
się pilnowali .Niektórzy sołtysi nie chcą liczyć wywrotek . Rozumiem ich,że 
nie chcą ponosić odpowiedzialności . Jeśli chodzi o ważenie  to nie ważymy każdego 
samochodu  . Ważone są samochody losowo , kierowca nie wie , który to będzie
samochód.
Radny W.Szymański – po ostatniej Komisji dzwoniłem do pani dyrektor Gadomskiej
która powiedziała mi ,że cena wynajmu jest niższa jak nasz bus.
Powiedział Pan , że nikt tego kółka nie chciał wziąć  , a teraz wziął i cena jest 
niższa , jak to się stało . Jak będzie od września , czy dalej będą te firmy woziły .
Czy będzie przetarg czy zapytanie ? Czy zostanie tak jak jest ?
Wójt Gminy – nie ogłaszaliśmy przetargu , było zapytanie o cenę biletów , która
firma daje niższą cenę . Tak samo będzie i teraz . Firma , która da najniższe ceny 
będziemy chcieli kupić bilety . Ale z kolei niektórzy rodzice wykupowali bilety
w droższej firmie , z różnego powodu , to mu pozwalaliśmy mu na to .
Radny W. Szymański -  w tym roku również będzie zapytanie ?
Wójt Gminy – tak.
Radny W. Szymański – a do jakiej kwoty mogą być zapytania ?  Ogólna suma jest 
200 tysięcy złotych .
Wójt Gminy – do kwoty 14 tysięcy euro ,ale tu jest chyba inaczej . Powyżej 
14 tysięcy euro  jest przetarg .
Radny W. Szymański – z informacji ,którą dostaliśmy wychodzi , że miesięcznie 
wychodzi 20 tysięcy złotych razy 10 to jest 200 tysięcy złotych . Proszę o opinię 
prawną czy musi być ogłaszany przetarg na dowóz dzieci bo jest kwota 
200 tysięcy .Czy to jest prawnie czy nie ? Proszę o wyjaśnienie .
Wójt Gminy – tu jest chyba trochę inna procedura .
Radny K. Laskowski – nawiązując do sprawy protokółu podpisywanego przez 
sołtysa .Czy sołtys może podpisać protokół , ale jednocześnie nanieść swoje uwagi .
Przew. Rady Gminy -  i to  tak chyba powinno być.

Do pkt.20 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
dokonał zamknięcia sesji .

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy
Anna Kalinowska     Ryszard Szczurowski 


